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Datum B&W B&W vult dit in 

 
Schriftelijke vragen ex art. 50 van het Reglement van Orde voor de gemeenteraad 2020 
Door het stellen van schriftelijke vragen wordt door één of meer raadsleden een politiek oordeel van 
het college gevraagd over een onderwerp. Vragen zijn kort en duidelijk geformuleerd. 
Het college beantwoordt de vragen schriftelijk binnen 30 dagen of mondeling in de eerstvolgende 
raadsvergadering. 
 
 
Onderwerp: Waterstofproductie Duitsland ABO Wind 
 
Geacht college, 
 
Op 20 maart 2024 heeft ABO wind op hun Duitse website een persbericht geplaatst over 2 
projecten die volgens hen moeten leiden naar waterstofproductie. Het betreft het project 
Windmolens in het Reichswald en het project Zonnepark Millingen – Leuth. Samen zou dat, 
volgens het persbericht, genoeg moeten zijn voor 5.000 ton waterstof per jaar voor de Duitse 
markt. Hiervoor is het plan voor de windmolens in het Reichswald weer nieuw leven in 
geblazen door ABO wind. Dat plan dat eerder na vele protesten en procedures werd 
ingetrokken. De Kreis Kleve gaat op 23 april proberen te bepalen of het Reichswald een 
nationaal park kan worden, waardoor plaatsing niet meer kan. Vandaar dat de Berg en Dalse 
VVD de onderstaande vragen heeft voor het college. 
 
Vragen: 
 

1. Sinds wanneer is het college op de hoogte van het plan om de stroom van het 
zonnepark in Duitsland om te zetten tot waterstof? 

2. Waarom wordt er in het bestemmingsplan dat voorligt niet gesproken over dit doel van 
het zonnepark? 

3. Kan het college aangeven of zij het wenselijk acht dat stroom die in Nederland wordt 
opgewekt, waardoor hier het landschap en uitzicht sterk wordt beïnvloed, in Duitsland 
zal worden gebruikt? 

4. Kan het college bij ABO wind het volgende navragen en ons het antwoord geven? Als 
op 23 april de eerste stappen worden gezet om het Reichswald tot nationaal park te 
bestempelen, wat is dan de waarde van het zonnepark nog voor ABO wind? Immers, 
in het persbericht wordt gesproken over 75.000 huishoudens door de windmolens en 
30.000 door het zonnepark, oftewel het zonnepark is ondergeschikt aan de 
windmolens. 

5. Hoe oordeelt de Vereniging Nederlands Cultuurlandschap over het feit dat de 
ontwikkeling van nieuwe natuur in rechtstreeks verband staat met de afbraak van 
natuur in het Reichswald? 

6. Welke invloed heeft dit persbericht voor het besluit van het college om het nieuwe 
bestemmingsplan aan te bieden aan de gemeenteraad? 

 
In afwachting van uw beantwoording, 
 
Met vriendelijke groet, 
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Remco Hammer, VVD Berg en Dal 
Ellen van Broekhoven, Lokaal!  
Toon de Jong, Lokaal! 
Geert Ubbink, Lokaal! 
Arnold Driessen, Lokaal! 
Miengske Borremans, Lokaal! 
Theo Flemminks, Lokaal! 
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Antwoord: (Iedere vraag herhalen boven het te formuleren antwoord) 
Voorafgaande aan de beantwoording van de vragen volgt hieronder (cursief) een reactie 
van ABO wind waarin al enkele zaken worden opgehelderd.  
 
ABO Wind kijkt naar de toekomst, welke rol waterstof kan spelen in de energiehuishouding 
van de toekomst is onzeker. Desalniettemin verkennen we wel de mogelijkheden op 
plekken waar opwek van wind en zon samenkomen, zo ook in de grensregio. Het 
zonproject tussen Leuth-Millingen is net als het windproject in het Reichswald een op 
zichzelf staand initiatief. Het zonproject Leuth-Millingen is niet alleen van ABO Wind maar 
ook deels van Statkraft. Er is geen link met het gedeelte van Statkraft en de eventuele 
plannen voor de ontwikkeling van waterstof. De mogelijkheid om stroom te gebruiken voor 
de productie van duurzaam geproduceerde waterstof sluiten we in dit stadium niet uit, dat 
kan in Nederland maar ook in Duitsland zijn, voorwaarde is dat er een combinatie van wind- 
en zonne-energie voorhanden is om een dergelijke faciliteit van groene stroom te voorzien. 
Er is op 14 juni 2021 een voorstel besproken met de gemeente voor een waterstof initiatief 
binnen de gemeente Berg en Dal met 1-2 kleine windturbines. Gezien de beperkte 
capaciteit en gebrek aan directe afname is dit initiatief stilgelegd.  
ABO Wind gaat graag aan beide kanten van de grens het gesprek aan over waterstof, 
wellicht kan dit ook naar een regionaal niveau worden getild zodat de lusten en lasten 
evenredig verdeeld kunnen. Mochten deze plannen verdere vorm gaan krijgen, zal dit als 
vergunningsprocedure worden opgestart en voor worden voorgelegd aan u als raad. 23 
april 2024 is voor het project in het Reichswald een belangrijke datum, zonder een 
substantieel deel windenergie is een waterstof productiefaciliteit onrealistisch voor de 
productie van groene waterstof. Mocht er 23 april 2024 besloten worden dat het 
Reichswald geen nationaal park wordt dan blijft er een mogelijkheid bestaan dat er een 
windontwikkeling plaats kan vinden. Net zo goed dat er aan de Nederlandse zijde 
mogelijkheden voor ontwikkeling van windenergie zijn. Dit heeft echter geen directe relatie 
met Zonnepark Leuth-Millingen. 
 
 

1. Sinds wanneer is het college op de hoogte van het plan om de stroom van het 
zonnepark in Duitsland om te zetten tot waterstof? 
 
Reactie 
Sinds vorige week nadat het bericht ons per mail bereikte. Er heeft tussen de 
gemeente en ABO Wind hierover geen overleg plaats gevonden. Wel is er drie jaar 
geleden (als onderdeel aanwijs gemeentelijke pilots) gesproken met ABO Wind over 
een initiatief voor de plaatsing van 2 kleine windturbines en een beperkte waterstof 
productiefaciliteit binnen de gemeente. Dit is gestrand bij gebrek aan constante 
toevoer van duurzaam geproduceerde stroom en gebrek aan afzetmarkt. Voor de 
productie van duurzame waterstof is een combinatie van zon en wind noodzakelijk 
omdat er anders te weinig draaiuren gemaakt kunnen worden voor een rendabele 
exploitatie. Zoals u weet heeft uw raad destijds niet gekozen voor windenergie.  
 

2. Waarom wordt er in het bestemmingsplan dat voorligt niet gesproken over dit doel 
van het zonnepark? 
 
Reactie 
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Het Zonnepark is een op zichzelf staand project en heeft als doel duurzame stroom 
op te wekken, de biodiversiteit te versterken en het projectgebied een extra 
belevingswaarde te geven door landschapselementen toe te voegen. Zo is het nu 
ook voorgelegd aan uw raad. Er is geen waterstofproductiefaciliteit opgenomen 
binnen het bestemmingsplan omdat dit geen onderdeel is van het project. Er 
worden gesprekken gevoerd met Liander t.b.v. aansluiting op het openbare net. 
Hiertoe is er ook netcapaciteit gereserveerd voor de gehele productie van het 
zonnepark.   
 
De waterstofproductiefaciliteit bestaat enkel als idee, en zou pas aan de orde 
kunnen komen indien er windmolens in het Reichswald kunnen komen.   
 

3. Kan het college aangeven of zij het wenselijk acht dat stroom die in Nederland 
wordt opgewekt, waardoor hier het landschap en uitzicht sterk wordt beïnvloed, in 
Duitsland zal worden gebruikt? 
 
Reactie 
De energiemarkt betreft een internationale markt. Waar de stroom feitelijk wordt 
opgewekt c.q. verbruikt, maakt hierbij weinig uit. Wat relevant is, is of stroom die 
naar het buitenland wordt geëxporteerd wel mag meetellen in de gemeentelijke 
doelstellingen c.q. de regionale c.q. landelijke afspraken die wij hierover hebben 
gemaakt. Vooralsnog lijkt dat niet het geval, waardoor het niet wenselijk is dat de 
stroom rechtstreeks naar het buitenland wordt geëxporteerd.   
 
Er is geen keuze gemaakt voor een locatie voor een waterstoffaciliteit, daarmee is 
er ook niet gezegd dat de stroom naar Duitsland gaat, sterker nog dit kan evengoed 
andersom het geval zijn. Zoals u weet is Liander bezig met de ontwikkeling van een 
nieuw onderstation in Beek, hiervoor wordt nu een studie uitgevoerd om daar dit 
zonnepark op aan te sluiten. 
  

4. Kan het college bij ABO wind het volgende navragen en ons het antwoord geven? 
Als op 23 april de eerste stappen worden gezet om het Reichswald tot nationaal 
park te bestempelen, wat is dan de waarde van het zonnepark nog voor ABO wind? 
Immers, in het persbericht wordt gesproken over 75.000 huishoudens door de 
windmolens en 30.000 door het zonnepark, oftewel het zonnepark is ondergeschikt 
aan de windmolens. 
 
Reactie 
Er is een zeer grote behoefte aan duurzaam opgewekte stroom aan beide kanten 
van de grens, klimaatverandering houdt niet op bij grens. Beide projecten staan op 
zichzelf en zijn zelfstandig rendabel te exploiteren. De productie van waterstof is 
niet een voorwaarde om dit project te realiseren. De gesuggereerde combinatie van 
beide projecten met een waterstoffaciliteit is ingegeven om de grensregio te 
versterken en klaar te maken voor de toekomst. Het besluit op 23 April 2024 is een 
belangrijk kantelpunt voor het windproject in het Reichswald, zonder dit windproject 
is productie van duurzame waterstof in de regio een stuk minder kansrijk.  
 
Ter aanvulling: Een groot deel van het zonnepark is in eigendom van Statkraft, dit 
gedeelte maakt geen onderdeel uit van de plannen van ABO Wind om eventueel in 
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de toekomst de mogelijkheden voor waterstof productie te onderzoeken. 
 
 
 

5. Hoe oordeelt de Vereniging Nederlands Cultuurlandschap over het feit dat de 
ontwikkeling van nieuwe natuur in rechtstreeks verband staat met de afbraak van 
natuur in het Reichswald? 
 
Reactie 
Dat moet u vragen aan de VNC.  
 
 

6. Welke invloed heeft dit persbericht voor het besluit van het college om het nieuwe 
bestemmingsplan aan te bieden aan de gemeenteraad? 
 
Reactie 
Geen invloed. Het bestemmingsplan is al aangeboden aan de raad.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


